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L'alcaldessa de Castellar puntualitza alguns aspectes del cas
d'assetjament a un menor de l'IES Castellar

Dimecres 26 d'abril de 2006
L'Ajuntament de Castellar del Vallès ha convocat aquesta tarda una roda de premsa
amb l'objectiu d'aclarir algunes de les informacions que s'han fet públiques en
relació al cas d'assetjament a un menor de l'IES Castellar, un dels instituts de la vila.
L'alcaldessa, Montse Gatell, ha comparegut davant els mitjans, i ha explicat que, en
aquest tema, la intenció de l'Ajuntament ha estat en tot moment "preservar la
intimitat dels menors implicats i les seves famílies, per raons morals i de
seguretat, però també per no interferir en els diferents processos d'intervenció
que s'han obert tant des del departament d'Educació de la Generalitat, la
Direcció General d'Atenció a la Infància i l'Adolescència i la Fiscalia de
Menors". Gatell ha incidit en que s'han dit i s'han difós missatges "que no són
certs, d'altres que són equívocs i d'altres que poden comprometre els processos
engegats, especialment la resolució judicial del cas". El primer punt que
l'alcaldessa ha volgut aclarir és que el cas es tracta d'una situació d'assetjament
escolar, que "malgrat tenir connotacions racistes, no és perpetrat per grups
feixistes o neonazis". Gatell també ha explicat que, des que l'Ajuntament va ser
alertat per la policia local d'una primera denúncia, els Serveis Socials van començar
a fer actuacions, i "posteriorment hi ha hagut un seguiment exhaustiu per part
dels propis Serveis Socials, de la Policia Local, els serveis jurídics i la pròpia
Alcaldia". Aquest seguiment, segons que ha detallat l'alcaldessa, s'ha intensificat
arran de l'incident que el mateix noi assetjat va protagonitzar amb una arma blanca
el passat mes de març. A partir d'aquell moment, el treball de l'Ajuntament "ha
estat coordinat amb el departament d'Educació i la Fiscalia", amb la voluntat
que aquest noi no fos imputat com a agressor sinó "com a víctima de l'assetjament
i amb l'objectiu de protegir-lo mentre es resol el cas". Gatell ha volgut constatar
que les relacions de l'Ajuntament amb la Fiscalia han estat "molt intenses i molt
positives" per a la resolució del cas, i ha aprofitat l'ocasió per agrair "l'actitud i la
predisposició, així com la bona feina feta per la Fiscal de Menors". A més,
l'alcaldessa ha explicat que, paral·lelament a aquests processos, l'Ajuntament ha
prestat "i segueix prestant tots els serveis assistencials, a part del jurídic, a la
família", i ha insistit en que la família és "qui pot valorar si aquests serveis
prestats han estat i són suficients i adequats". En aquest sentit, Montse Gatell ha
puntualitzat que aquest suport sempre s'ha basat en les necessitats i les decisions
preses per la família del noi. "Així ho vam fer quan es va creure que, per
preservar la seva seguretat, el més òptim era que el jove ingressés
temporalment en un centre de menors, i també quan la família va optar per fer
marxar el noi de Castellar una temporada", com a mesura provisional i a l'espera
del judici pendent. "També quan la família va demanar a aquest Ajuntament
ajut per buscar un habitatge de protecció oficial fora de Castellar sense perdre
els drets adquirits sobre l'habitatge que té al nostre municipi, ja que aquesta
serà una situació temporal", ha explicat Gatell, que ha volgut aclarir que
l'Ajuntament no ha tingut cap interès ni la voluntat que aquest jove i la seva família
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haguessin de marxar de Castellar. "Hem posat al seu abast tots els recursos
necessaris perquè no sigui així, però també tots els recursos necessaris per
donar-los suport en la decisió que prenguessin", ha conclòs. D'altra banda,
l'alcaldessa s'ha reiterat en la demanda de prudència per part de tots, "les
institucions, els mitjans de comunicació i la pròpia ciutadania", i ha mostrat el
seu desacord amb el fet que es difonguin "imatges explícites d'un menor
involucrat en un cas com aquest, perquè així ho diu la Llei del Menor i per la
seva pròpia seguretat". També ha manifestat no estar d'acord amb que la difusió
d'aquest cas "contribueixi a la difamació de la molta feina feta per molts
professionals que, emparant-se en el secret professional, no poden explicar les
accions dutes a terme". Gatell ha volgut aclarir que l'Ajuntament no minimitza el
cas ni la situació que els darrers dies s'ha viscut al municipi, però "la nostra
responsabilitat ens obliga a no tenir una actitud alarmista sinó realista i de
treball". A més, ha dit, "no estem sols treballant per la prevenció de les
violències i per la convivència dels nostres joves". Per acabar la seva intervenció,
l'alcaldessa de Castellar ha demanat que, davant de situacions "com les que estem
vivint aquests dies, tots els castellarencs i castellarenques estiguem units i ens
posicionem amb fermesa i responsabilitat en la repulsa de qualsevol acte
violent". Gatell ha lamentat que des dels fets de la Festa Major de 2003 Castellar
arrossegui una imatge de municipi conflictiu, perquè "aquesta etiqueta amaga
molts dels valors positius que tenim com a municipi i que tenen la majoria dels
ciutadans d'aquesta vila". I ha afegit que "és el moment d'aclarir que Castellar
del Vallès no és el que una minoria preté". Finalment, l'alcaldessa ha volgut
deixar clar que "Castellar és un municipi que ha tingut i té en la convivència un
dels seus principals actius i que, òbviament, està en contra el feixisme, el
racisme, la xenofòbia i qualsevol tipus de violència".
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